

**WORKING AT THE EUROPEAN COMMISSION WITH
ARTIFICIAL INTELLIGENCE : IMPACT, BENEFITS,
POTENTIAL, RISKS
TELL US WHAT YOU THINK !**



Brussels, 5th September 2024

FR

Artificial Intelligence (IA) has created a host of opportunities that have the potential to transform the way we work. We are told that it can improve our operational efficiency and allow us to focus on other more important or intellectually demanding tasks.

But there are drawbacks, and we are beginning to know them. A big worry of this ‘new industrial revolution’ is the **potential of AI to replace our jobs and the tasks we were recruited to do**. Replacement of human-written content is a prime example, be it translation, briefings, social media content or any text. Other profiles and tasks will certainly follow, amid a current horizon of uncertainty.

As a staff association that stays at the forefront of change in the Commission, **TAO** has been following our take up of AI and the many questions around it. To date we have organised two well-attended conferences and a book presentation. We plan more insights and exchanges in the coming months.

To fully understand how AI can fit within our organisation (or not fit...), in order to listen to staff and identify **AI’s likely future development**, we are launching a survey today.

Share your experiences and views with us please. By taking part, you will help us ensure that your concerns and ideas are taken into account and that we navigate together these new waters safely.

Please note that your participation is anonymous, very useful and will take less than 5 minutes. **Thank you !**

Your **TAO** team

**TRAVAILLER À LA COMMISSION EUROPÉENNE AVEC
L'INTELLIGENCE ARTIFICIELLE : IMPACT, AVANTAGES,
POTENTIEL, RISQUES**

DITES-NOUS CE QUE VOUS EN PENSEZ !



Bruxelles, le 5 septembre 2024

EN

L'intelligence artificielle (IA) a créé de nombreuses opportunités susceptibles de transformer notre manière de travailler. On nous dit qu'elle peut améliorer notre efficacité opérationnelle et nous permettre de nous concentrer sur des tâches plus importantes ou intellectuellement exigeantes, nous offrant ainsi un travail plus intéressant.

Cependant, il existe des inconvénients que nous commençons à peine à cerner. Une grande inquiétude liée à cette "nouvelle révolution industrielle" est le **potentiel de l'IA à remplacer nos emplois et les tâches pour lesquelles nous avons été recrutés**. Le remplacement de contenus rédigés par des humains en est un exemple primordial, qu'il s'agisse de traductions, de résumés, de contenus pour les réseaux sociaux ou de tout autre texte. D'autres profils et tâches suivront certainement dans un contexte d'incertitude actuelle.

En tant qu'association du personnel à l'avant-garde du changement à la Commission, la **TAO** suit de près l'implémentation de l'IA et les nombreuses questions qui l'entourent. À ce jour, nous avons organisé deux conférences bien suivies et la présentation d'un livre. Nous prévoyons davantage d'informations et d'échanges dans les mois à venir.

Pour comprendre pleinement comment l'IA peut s'intégrer (ou non) au sein de notre organisation, afin d'écouter le personnel et d'identifier **les probables développements futurs de l'IA**, nous lançons aujourd'hui une enquête.

Partagez avec nous vos expériences et vos opinions. En participant, vous nous aiderez à veiller à ce que vos préoccupations et idées soient prises en compte et que nous naviguions ensemble en toute sécurité dans ces nouvelles eaux.

Votre participation est anonyme, très utile et prendra moins de 5 minutes. **Merci !**

Votre équipe **TAO**



Your **TAO** team:

Raúl Trujillo Herrera, Rosario de Simone, Egzona Curraj,

Glen Campbell, Cristina Perret

Join TAO to reinforce the staff's action and to be informed on your rights!

TAO -The Independents

European Commission

Rue Joseph II, 70 – 1049 Bruxelles

+32 2 296 25 89 // osp-tao-afi@ec.europa.eu



You receive this email because you are an official or agent of the European Commission and therefore listed in its formal directory.

TAO-The Independents is an official EC staff association. [Here](#) to unsubscribe. [Here](#) to view our Policy statement.